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Zprávy z radnice

Úvodník starosty města

Vážení čtenáři Černovického zpravodaje, vítám vás u dalšího čísla zpra-
vodaje.

Máme za sebou vánoční svátky a Nový rok. My dospělí se na ně těší-
me už trochu jinak, než když jsme byli dětmi, kouzlo a poetiku Vánoc ale 
pořád dokážeme nalézt. Přiznám se, že každý rok se na Vánoce těším, 
protože je to čas, který věnuji rodině a jednoduše několik dní na práci ne-
myslím. 

Je před námi rok s číslicí 19 na konci. Chtěl bych vám všem popřát do 
tohoto roku hodně zdraví, klidu, spokojenosti, a všem dohromady bych 
chtěl popřát i to, abychom nezapomněli, že ty nejdůležitější věci se neváží 
jen k následujícím 12 měsícům. 

Pokud budete úspěšní a šťastní v roce 2019, můžete být také neúspěš-
ní a nešťastní v roce 2020. Co se nám bude zdát důležité v roce příštím, 
může být za pět let malichernou starostí.

Přejme si do nového roku více přátelství, které je dlouhé a pevné.
Přejme si, abychom pořád měli kolem sebe své blízké a vážili si jich. 

Není to navěky.
Přejme si, aby dané slovo trvalo déle než rok.
Přejme si toleranci, kdo je dnes cizím, nebo i nepříjemným člověkem, 

vám zítra může zachránit život.
Přejme si, abychom měli rozum i sílu na rozhodnutí, která možná přine-

sou výsledky až našim dětem.
Přejme si, abychom více ctili to důležité, věci, které často vychází jen ze 

srdce, zásad nebo výchovy.
Šťastný a veselý rok 2019 – další rok, kdy budete žít svůj život. 

Žijte nejlépe, jak to jde.
     

Jan Bro�ek, starosta města Černovice
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Rekapitulace usnesení ze zasedání
Zastupitelstva města Černovice konaného

dne 7. listopadu 2018

Zastupitelstvo města Černovice zřizuje:
• tříčlenný kontrolní výbor s předsedou Petrem Vyhnálkem a pověřuje 

nově jmenovaného předsedu, aby do příštího zasedání navrhl dva zbý-
vající členy výboru
• tříčlenný fi nanční výbor s předsedou Jaroslavem Řeháčkem a pověřuje 

nově jmenovaného předsedu, aby do příštího zasedání navrhl dva zbý-
vající členy výboru
• výbor pro vzdělávání a volný čas s předsedou Mgr. et Mgr. Bc. Josefem 

Michálkem a pověřuje nového předsedu přípravou složení výboru do 
příštího jednání zastupitelstva
• výbor stavební a pozemkový s předsedou Pavlem László a pověřuje no-

vého předsedu přípravou složení výboru do příštího jednání zastupitel-
stva

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• jako určeného zastupitele pro otázky územního plánu Bc. Jana Brožka
• zástupcem města do představenstva SOMPO a.s. starostu Bc. Jana 

Brožka
• poskytování plnění členům Zastupitelstva města Černovice: a) příspě-

vek na úhradu zvýšených nákladů na úpravu zevnějšku starostovi, mís-
tostarostovi a členům zastupitelstva pověřeným k přijímání projevu 
vůle snoubenců, že spolu vstupují do manželství, b) příspěvek na úhra-
du zvýšených nákladů na úpravu zevnějšku členu zastupitelstva v sou-
vislosti se zastupováním města na veřejných občanských obřadech, c) 
příspěvek na stravování, d) příspěvek na penzijní připojištění se státním 
příspěvkem, doplňkové penzijní spoření nebo životní pojištění, e) pří-
spěvek na podporu zdravotních, kulturních a sportovních aktivit, f) pří-
spěvek na rekreaci. Plnění budou poskytována s účinností od 8. 11. 2018 
ve stejné výši, v jaké se poskytují zaměstnancům města. Plnění uvedená 
pod písm. c), d), e), f) se poskytují pouze uvolněnému členovi zastupi-
telstva.
• smlouvu o společném postupu zadavatelů s KSUSV Vysočina
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• 1) prodej pozemků číslo 2085/21, 2085/22, 2085/23, 2085/24, 2085/25 
v k.ú. Černovice u Tábora XXXX za cenu 350,- Kč/m2, za podmínky 
současného nákupu pozemků dle bodu 2 tohoto usnesení, 2) koupi po-
zemků číslo 2085/28, 2085/29, 2161/5, 2161/6, 187/4, 187/7 a 192/2 v k.ú. 
Černovice u Tábora od XXXX, za cenu 359,52 Kč/m2

• koupi pozemků číslo 2085/12,2085/13 a 2085/14 v k.ú. Černovice u Tá-
bora za celkovou cenu 250.193,- Kč
• 1) prodej pozemku p. č. 2200/31 v k.ú. Černovice u Tábora (tj. parcela 
č. 1 v projektu LOKÁLKA) p. XXXX, za cenu v místě obvyklou 350,- 
Kč/m2, 2) zřízení předkupního práva a ujednání výhrady zpětné koupě 
pro město Černovice při prodeji pozemku p. č. 2200/31 v k.ú. Černovice 
u Tábora dle bodu 1 tohoto usnesení
• ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 2200/3 v k.ú. Černovice u Tábora
• rozpočtové opatření číslo 18

Zastupitelstvo města Černovice stanovuje:
• starostovi pravomoc schvalovat rozpočtová opatření na straně příjmů 

bez omezení a na straně výdajů do 200.000,- Kč

Zastupitelstvo města Černovice souhlasí:
• se zplnomocněním města Černovice od KSUSV Vysočina, k zastupo-

vání při provedení zadávacího řízení na veřejnou zakázku na rekon-
strukci Mariánského náměstí
• s podpisem smlouvy s fi rmou Vialit Soběslav spol. s r.o. na základě ak-

tualizované cenové nabídky na pokládku asfaltu u projektu Lokálka II, 
včetně položení obrubníků.
• s tím, aby cesta vedoucí přes areál ZD byla v územním plánu zařazena 

jako VZ (zemědělská výroba)

Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
• přípravou vypsání výběrového řízení na veřejné osvětlení v Benešově

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• rozpočtová opatření číslo 16 a 17
• zápis z dílčího přezkoumání hospodaření města za rok 2018
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Přehled usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 5. prosince 2018

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• smlouvu o společném postupu zadavatelů s KSUSV Vysočina
• rozpočtové opatření číslo 21
• dodatek smlouvy číslo 4. se ZUŠ Kamenice nad Lipou
• objednávku projektové dokumentace a terénního průzkumu na projekt 

Lokálka 3 od Ing. Jana Šlechty za cenu celkem 46.300,- a 107.500,- Kč 
bez DPH
• objednávku projektové dokumentace na stavbu bytů v bývalém lihova-

ru za cenu 189.000,- Kč bez DPH
• dohodu s obcí Vlčeves o vytvoření společného školského obvodu spá-

dové školy Základní školy a Mateřské školy Černovice, Bělohrobského 
367, 394 94 Černovice
• dohodu s obcí Vlčeves o vytvoření společného školského obvodu spá-

dové mateřské školy Základní školy a Mateřské školy Černovice, Bělo-
hrobského 367, 394 94 Černovice
• smlouvu o zajištění požární ochrany s obcí Vlčeves

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• rozpočtové opatření číslo 19 a 20

Zastupitelstvo města Černovice přesouvá:
• bod „Výplata bonusu za včasnou stavbu na Lokálce - XXXX“ na příští 

jednání

Přehled usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 28. prosince 2018

Zastupitelstvo města Černovice:
• volí členy kontrolního výboru: Michal Charvát, Marta Laudátová
• volí členy fi nančního výboru: František Dvořák, Robert Buš
• stanoví počet členů výboru pro vzdělávání a volný čas: 7, a volí členy 

tohoto výboru: Mgr. Robert Štefánek, Mgr. Kamila Pařízková, Radek 
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Hůlka, Petr Nymburský, Mgr. Ludmila Míková, Mgr. Kristýna Poláko-
vá
• stanoví počet členů výboru stavebního a pozemkového: 3, a volí členy 

tohoto výboru: František Průša, Ing. Jan Šlechta

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• objednávku projektové dokumentace na připojení vrtů Střítež a Rytov 

k vodovodu Černovice/Střítež u fi rmy Projektování vodohospodářských 
staveb, s.r.o.
• vstup města Černovice do Dobrovolného svazku obcí Sompo
• Zakladatelskou smlouvu a stanovy Dobrovolného svazku obcí Sompo
• Obecně závaznou vyhlášku číslo 2/2018 o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů; sazba poplatku 600,- Kč
• rozpočet na rok 2019 (závazným ukazatelem rozpočtu jsou paragrafy)
• rozpočtové opatření číslo 23
• Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí návratné fi nanční výpomoci s Via 

Rustica z.s.
• 1. proplacení motivačního příspěvku ve výši 79.200,- Kč p. XXXX, 

vzhledem ke splnění podmínek stanovených v článku IV.4 kupní smlou-
vy ze dne 14.2.2017, 2. uzavření smlouvy o zániku předkupního práva 
města Černovice k pozemkům p.č. 2200/17, 2200/18, 2200/19 a st. 1071 
v k.ú. Černovice u Tábora, vzhledem ke splnění podmínky stanovené 
v článku III.2 kupní smlouvy ze dne 14.2.2017
• ZÁMĚR uzavřít novou pachtovní smlouvu na propachtování pozemků, 

uvedených v příloze tohoto usnesení, Zemědělskému družstvu Černovi-
ce u Tábora
• podání žádosti do programu MMR č. 117D8210A na rekonstrukci ko-

munikací na Mariánském náměstí
• podání žádosti do programu MMR č. 117D8210B na dokončení běžecké 

dráhy u ZŠ
• podání žádosti do programu MMR č. 117D8210C na rekonstrukci auto-

busových stanovišť na Mariánském náměstí
• podání žádosti do programu MMR č. 117D8210E na rekonstrukci Soko-

lovny
• podání žádosti do programu MMR č. 117D8210G na opravu hřbitovní 

zdi v Černovicích
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• podání žádosti do programu MMR č. 117D8210H na úpravu koupaliště
• uzavření smlouvy o smlouvě budoucí číslo 1030047788/002 se společ-

ností E.ON Distribuce, a.s. o zřízení věcného břemene
• uzavření smlouvy o smlouvě budoucí číslo 1040014136/001 se společ-

ností E.ON Distribuce, a.s. o zřízení věcného břemene
• Obecně závaznou vyhlášku číslo 3/2018, kterou se stanoví část společ-

ného školského obvodu základní školy a mateřské školy
• schvaluje poskytnutí dotace na pečovatelskou službu Farní charitě v Ka-

menici nad Lipou na rok 2019 ve výši 25.000,- Kč
• 1) prodej pozemku p. č. 2200/3 v k.ú. Černovice u Tábora (tj. parcela 
č. 22 v projektu LOKÁLKA) manželům XXXX, za cenu v místě ob-
vyklou 350,- Kč/m2, 2) zřízení předkupního práva pro město Černovi-
ce a ujednání výhrady zpětné koupě při prodeji pozemku p. č. 2200/3 
v k.ú. Černovice u Tábora dle bodu 1 tohoto usnesení
• restaurování sochy Panny Marie dle nabídky pana Mgr. Jaroslava Fuky
• poskytnutí fi nančního daru ve výši 20.000,- Kč SDH v Dobešově

Zastupitelstvo města Černovice souhlasí:
• se snížením fakturované částky za vodné panu XXXX o 5.000,- Kč 

a požaduje, aby p. Čekal odstranil závadný stav za svým vodoměrem 
(zrušení napojení slepého ramena od staré studny)
• se zápisem zástavního práva pro Českou spořitelnu, a.s., k pozemku 

p. č. 2200/6 v k.ú. Černovice u Tábora, k němuž má město Černovice 
zřízeno předkupní právo a ujednánu výhradu zpětné koupě, do katastru 
nemovitostí. Souhlas se uděluje na žádost XXXX, za účelem výstavby 
rodinného domu

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• žádost o opravu silnice na Stružkách
• rozpočtové opatření číslo 22

Citát
�Proboha, radujte se více!

Je to jediný a nejspolehlivěj�í lék na v�echny nemoci.�
Nikolaj Vasiljevič Gogol
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Vybrané významné výdaje města Černovice
v roce 2019 

projekt/výdaj předpokládaný 
výdaj

Asfaltace komunikací Lokálka II 650 000
oprava a výstavba silnic v rámci rekonstrukce 
Mariánského náměstí

3 000 000

oprava a výstavba chodníků v rámci rekonstrukce 
Mariánského náměstí

3 000 000

oprava a výstavba kanalizace v rámci rekonstrukce 
Mariánského náměstí

7 000 000

oprava a výstavba vodovodů v rámci rekonstrukce 
Mariánského náměstí

7 000 000

projekt na realizaci dalších parcel – Lokálka III 200 000
projektové řešení cesty na novém Vackově 50 000
projektové řešení na cestu na Sasce včetně 
křižovatek s Táborskou a Soběslavskou ulicí

100 000

projekt na připojení vodních zdrojů Rytov a Střítež 
do soustavy Černovice-Dobešov-Svatava-Vlkosovice

200 000

stavba propojení vodních zdrojů Střítež + Rytov 2 500 000
projektová dokumentace Sokolovna 1 300 000
žádost o dotaci Sokolovna 100 000
oprava ČOV Černovice - kalové hospodářství 3 000 000
Nové potrubí k vodovodu z vodojemu Benešov, 
včetně elektropřípojky

200 000

rekonstrukce VO v Benešově 1 000 000
projekt na řešení akusticky nevyhovujících 
podmínek v tělocvičně

50 000

Oprava kotlů v ZŠ a MŠ Černovice 1 000 000
Nové skříňky v šatnách ZŠ a MŠ Černovice 700 000
oprava Madony 250 000
Nová okna a dveře – kaplička Vlkosovice 200 000
Dokončení hřiště Dobešov 70 000
Úpravy koupaliště v Černovicích 75 000
Úprava prostoru před KD Dobešov 50 000
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Úpravy kina v Černovicích - část fasády, vnitřní 
úpravy, likvidace balkonu do Svatavské ulice

500 000

Nákup pracovního elektromobilu pro město 
Černovice

1 200 000

půjčka MAS Via Rustica 100 000
SSK Černovice – fi nance na nákup nové zbraně 50 000
Černovická dechovka – fi nance na nákup nové 
zvukové aparatury

80 000

velkoobjemové kontejnery, deset kusů 91 000
Dobešov, křížek na začátku Dobešova 35 000
Oprava hasičské zbrojnice ve Svatavě 120 000
připravit na tržišti zázemí pro akce – tržiště studie 50 000
Opravy chodníků mimo náměstí 500 000
Benešov – Oprava stodoly nebo zdi u bývalé školy 50 000
Projektová dokumentace na byty v lihovaru 200 000
celkem 34 671 000

Co všechno bychom chtěli dělat v roce 2019? Tabulka ukazuje schvále-
né významné výdaje v tomto roce, ale přiznejme si, že asi ne vše se po-
daří. 

Jak vidíte, zásadní výdaje jsou naplánovány na Mariánské náměstí, po-
čítáme s výdaji ve výši 20 milionů korun, protože soutěž na dodavatele je 
vyhlášená a vítěze bychom měli znát přibližně v polovině ledna. 

Světlo i voda
Tři miliony korun chceme investovat do opravy naší čistírny odpadních 

vod, jeden milion musíme dát do osvětlení v Benešově. E.ON napláno-
val na příští rok uložení vedení do země, podobně jako letos ve Svatavě 
(mimochodem, všimli jste si, jak se nové osvětlení ve Svatavě povedlo?), 
a tak nám nezbývá, než při tom rekonstrukci lamp udělat. Rovněž udělá-
me i nové připojení vody do Benešova z vodojemu, současné je velmi po-
ruchové. 

Protože nás stále bude asi trápit sucho, připravujeme i připojení nových 
vrtů v Rytově a Stříteži na celý systém zásobování vodou, který dnes 
slouží pro potřeby města Černovice, Svatavy, Vackova, Dobešova a Vl-
kosovic. 
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Škola
Doufám, že se nám letos podaří dokončit běžeckou dráhu u školy, ale na 

tu chceme získat peníze z dotace. V rozpočtu jsou pro školu připraveny 
peníze na nové kotle (1 milion Kč) a také na nové skříňky – 700 tisíc Kč. 

Menší akce a peníze na výkresy
V tabulce vidíte mnoho drobnějších oprav nebo úprav, které máme na 

tento rok také v plánu. Nemá asi smysl je dopodrobna popisovat, ze sezna-
mu je jejich smysl jasný. Hodně peněz musíme vydat i na přípravu budou-
cích výdajů – projektové dokumentace, tedy výkresy a stavební povolení. 
Jak vidíte, chystáme se pokračovat ve stavbě pozemků na Lokálce (volné 
parcely nám už docházejí). Protože při rekonstrukci náměstí bude dopra-
va jezdit každou chvilku jinak, je třeba připravit i další cestu – přes Sasku 
z Pršína na Tábor. Tato cesta jednou bude sloužit i jako příjezd k novým 
pozemkům, které tam vzniknou poté, co se vyčerpá Lokálka. 

Zázemí pro kulturu – sokolovna, kino a tržiště
Na sokolovnu je zatím v rozpočtu pamatováno jen na projekt, ale všich-

ni víme, že opravu nelze odkládat. Projekt bude hotov do jara, pak bude 
jasné, co můžeme udělat a kolik to bude stát peněz – na sokolovnu tak bu-
dou další peníze přidány v průběhu roku. 

Zastupitelstvo se shodlo, že demolice kina by zničila jediné místo, které 
nyní na kulturu máme, a tak budeme pokračovat v méně náročných opra-
vách této budovy. Protože jsme již loni vybourali jiný přístup do promí-
tací místnosti, můžeme strhnout balkon, který je na budově ve směru do 
Svatavské ulice a chtěli bychom opravit záchody – ty už opravdu nejsou 
na úrovni 21. století. 

K tomu, jak chceme, aby nám fungovaly akce na tržišti, bychom se měli 
konečně také postavit čelem. Hasičská soutěž v loňském roce se bude le-
tos opět konat na tržišti a je na čase si konečně říci, jak tento prostor vyu-
žívat ke spokojenosti všech a co nejčastěji. 

Nová technika
Letos plánujeme nakoupit novou techniku pro město, tentokrát užitkový 

automobil, a na posledním jednání zastupitelstva jsme se dohodli, že pro-
vozní vozidlo pro město – náhradu za multikáru – pořídíme v naftové vari-
antě a dotaci na elektromobil použijeme na nákup auta pro potřeby úřadu. 
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Tolik první náhled do výdajů roku 2019, ale jak se říká, plán je jedna 
věc a realita druhá. Myslím, že prvních změn se dočkáme hned poté, co 
otevřeme obálky s nabídkami na rekonstrukci náměstí. Rozhodně to ale 
v roce 2019 nevypadá na zahálení.  Jan Bro�ek

Navýšení poplatku za odpad na 600 Kč na osobu
Zastupitelé na svém zasedání na konci roku 2018 rozhodli o navýšení 

poplatku za zpracování odpadu. Od 1. 1. 2019 se tento poplatek zvyšuje na 
600 Kč za osobu. Počítejte s tím prosím, až půjdete poplatky platit. 

Proč došlo k navýšení? Důvodem jsou vyšší náklady, které jsou s odpa-
dem spojené. Nebo, pokud to nechcete zabalené do hezkých slov, důvo-
dem je to, že je všechno dražší. 

Zastupitelé dlouho diskutovali o tom, zda poplatek zvýšit, a když, tak 
o kolik. Impulsem pro zvýšení totiž bylo rozhodnutí SOMPO a.s. zvýšit 
účtovaný poplatek, a město se s tím muselo nějak vyrovnat.

V představenstvu SOMPa jsme měli na stejné téma dlouhou rozpravu, 
protože i pro SOMPO je totiž všechno dražší. V dnešní době je skoro ne-
možné sehnat šoféry na popelářská auta a stejně tak pracovníky na třídír-
nu, jediné, čím můžete zaměstnance motivovat, jsou peníze. SOMPO pro-
to rozhodlo účtovat na každého občana od ledna 622 Kč, jinak by nebyl 
provoz svozové společnosti fi nancovatelný a skončil by ve ztrátě. 

Osobně jsem zastáncem toho, aby se platilo pokud možno vše v celé 
výši, protože jedině tak má člověk vědomí ceny. Ale mezi zastupiteli jsme 
nakonec došli ke shodě, že optimální výše poplatku je 600 Kč. Budeme 
tedy za každého občana doplácet 22 Kč – i když ani to není konečná cena, 
jen rozdíl mezi tím, co platíme SOMPu a co vybereme. S odpady má měs-
to celou řadu dalších nákladů (sběrný dvůr, kompostárna atd..), které tak 
jako tak dotujeme ze svého. 

Od nového roku tedy platí zvýšení poplatku na šest stovek korun, ostat-
ní podmínky zůstaly zachovány. Mírně jsme změnili podmínku pro po-
stupné hrazení poplatku – nyní je možná ve třech splátkách. Kdo tedy 
máte potíže vydat do konce března celý poplatek, využijte možnosti roz-
ložit tuto částku do několika částí, splatných během roku. Podrobnosti do-
mluvíte na podatelně města Černovice. 

Věřím, že naše rozhodnutí pochopíte a nebude vám činit příliš velké po-
tíže poplatek za odpad uhradit.  Jan Bro�ek
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Město Černovice
STATISTIKA ZA ROK 2018

Přehled o počtu obyvatel
počet obyvatel k 1. 1. 2018 1710
narození 15
přihlášení 42
odhlášení 37  
úmrtí 21   
počet obyvatel k 31. 12. 2018 1709

Z toho Černovice 1381, Benešov 65, Dobešov 110, Panské Mlýny 7, Rytov 
22, Střítež 9, Svatava 48, Vackov 20, Vlkosovice 47 obyvatel.

sňatky: 7 rozvody: 1

Sňatky uzavřené ve správním obvodu Černovice: 9
H. �irmarová, matrika

Jiří Vojtěch Kalivoda – další barokní hudebník 
rodem z černovického panství

Ve třetím vydání mé knihy o dějinách Černovic je nenápadný zjištěný 
fakt: „K 19. květnu 1693 propustil černovický pán Václav Vilém Anton 
z Talmberku z poddanství Jiřího Adalberta Kalivodu.“ Tento pán Černo-
vice už rok spravoval a za čtyři roky v nich v listopadu 1697 zemřel a byl 
pochován.

V článku Miloslava Študenta Obrázky z historie loutny � Akademik ze 
mlejna � Jiří Vojtěch Kalivoda, otištěné v Hudebních rozhledech 2018/2 
a v populárnější formě v článku téhož autora ve Zpravodaji města Kame-
nice nad Lipou 2016/7-8 nazvané Jiří Vojtěch Kalivoda � loutnista, skla-
datel a kamenický  rodák, je leccos objasněno. Georg Adalbert byl synem 
Šimona a Kateřiny Kalivodových a narodil se podle všeho na mlýně ve 
Žďáru, protože „pokřtěn byl jako Jiřík dne 27. 4. 1668 v kostele V�ech sva-
tých v České Kamenici (dnes Kamenice nad Lipou). Kamenické matriky 
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jsou, bohu�el, dochovány a� od roku 1793, tak�e musíme vycházet z opisu 
křestního listu, který byl Kalivodovi vystaven kamenickým farářem v de-
vadesátých letech 17. století a který byl nezbytný např. při podávání �á-
dosti o městská práva v Praze. Jeho otec �imon Kalivoda je tam titulován 
jako Slovutný mu�, co� bylo označení u�ívané často pro osoby mě�ťanské-
ho stavu či funkce. Jako mě�ťan sice výslovně uveden není, na rozdíl od 
dvou kmotrů � kamenických mě�ťanů, ale tomuto stavu odpovídá i dal�í 
dochovaný dokument. V roce 1680 Kalivoda nastoupil do prvního roční-
ku jezuitského gymnázia v Jindřichově Hradci a v katalogu koleje je uve-
den jako Georgius Kaliwoda Boëmus Czernovicensis Civis Ann: 12, co� 
lze číst jako: Jiří Kalivoda, Čech mě�ťanského stavu, z černovického pan-
ství, věk dvanáct let. Studium zakončil r. 1685 ve třídě rétoriky. Lze před-
pokládat, �e byl nadaným a pilným studentem, na ka�dou ze �esti fází stu-
dia (parva schola, principistae, grammatica, syntax, poetica, rhetorica) 
mu stačil jeden rok. Z 35 studentů 1. ročníku jich nav�těvovalo závěreč-
nou třídu rétoriky jen 17.� Všechna tato důležitá data uvedl Miloslav Štu-
dent, sám vynikající loutnista a hudební vědec i organizátor, který hod-
notí Kalivodu jako �vý znamného hudebníka, prominentního učitele hry 
na loutnu a z pozice (pra�ského) novoměstského mě�ťana i inovativního 
organizátora pra�ského hudebního �ivota. Jako organizátor se zapsal do 
hudební historie r. 1713 spoluzalo�ením pra�ské Hudební Akademie (Mu-
sicalische Academie), je� byla první institucí s pravidelný m veřejný m kon-
certním provozem v zemích Koruny české. Z Kalivodovy hudební tvorby 
se podnes dochovaly více ne� čtyři desítky převá�ně loutnový ch skladeb, 
co� je mezi loutnisty působícími tehdy v Čechách druhý  nejvy��í počet. 
V�echny jeho skladby se vyznačují vý raznou melodickou i harmonickou 
invencí, a sazbou, vyu�ívající beze zbytku vý razové mo�nosti jedenáctis-
borové loutny. Bez přehánění lze říci, �e jeho tvorba patří k tomu nejlep-
�ímu, co v tehdej�ích Čechách v oblasti instrumentální hudby vzniklo.�

Jak se stalo, že rodištěm tohoto slavného muzikanta se stal žďárský 
mlýn a ne černovický? Žďár s mlýnem od roku 1641 patřil k černovic-
kému panství, matrikou přitom náležel v různých dobách k farám v Ka-
menici, Nové Včelnici či Těmicích a jejich záznamy jsou mladší než čer-
novické matriky a gruntovní knihy, které nám podávají vysvětlení. Jako 
u několika slavných českých umělců, o kterých už víme, že jejich předci 
pocházeli přímo z města (Hrušínský, Trojan, Dyk, Kalabis, Nepil), pochá-
zeli odtud Kalivodovi oba rodiče a všichni pra i praprarodiče. 
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Následující fakta jsou z gruntovní knihy, založené 1576 a potvrzené 
v Berní rule, zde sepsané až 1656. V místě pozdějšího čísla 108 Na Po-
toce byl před rokem 1570 grunt, zapsáný „pod skalou a který se za mlýn 
pokládá“. Jan Holub řečený Zeman měl krom jiného povinnost udržovat 
„strouhu z rybníka Pelíšek“. Když zemřel roku 1570, vdova Anna proda-
la grunt mlynáři Janu Ujců vulgo Zemanovi a ten zemřel už 1571. K vdo-
vě Kateřině s dětmi Jakubem, Annou a Marjánou se hned toho roku 1571 
přiženil Jakub, přezdívaný též Zeman. Mlýn hned prodal Petru sládkovi 
Dobrovotskému a ten po devíti letech, dlužíc za ryby pánům Petru Vokovi 
i Bohuslavu Talmberkovi na Mnichu, zmizel. Jakub Zeman si vzal roku 
1580 po zaplacení dluhů mlýn zpět. Současně tehdy prodal dům na ná-
městí č. 201, kde mezitím bydlel. 

Kolem roku 1600 měl mlýn pod skalou mlynář Vít (1. generace), že-
natý s Annou. Měli 5 synů: (1) Jeremiáše, (2) Jakuba, (3) Lukáše, (4) 
Matěje a (5) Víta. Všichni se narodili ještě před ustavením matrik roku 
1647. „Po Vítu Mlynáři“ (předtím tedy zřejmě zemřel) koupil č. 108 „pod 
skálou“ roku 1626 švec a chalupník Tomáš s příjmím Podskalní. Jen čty-
řem synům Víta splácel podíly do roku 1667. Tomáš přikoupil další mís-
to naproti za vodou na tzv. Pršíně a postavil tam roku 1651 chalupu č. 182 
(dnes zbouraný Pršínek). V 1. čtvrtletí 1659 jeho č. 108 vyhořelo a obno-
vený mlýn splácel až do roku 1674. Ještě nesplacený ho však prodal roku 
1667 synu žďárského mlynáře Jeremiáše Kalivody (2. generace) Šimo-
nu. Trhová smlouva byla dokončena až po deseti letech roku 1677, kdy Ši-
mon Kalivoda (3. generace) grunt skutečně převzal. Ve smlouvě se vý-
slovně píše, že grunt koupil „pamatujíc na své dítky, aby budoucně kde 
svou hlavu skloniti a k čemu se táhnouti měly“. Kupoval grunt se ¼ lánu 
dědiny, loukami a trávníkem za 130 kop.

Historie příjmení Kalivoda ale začala v Černovicích dříve. Třetí nejstar-
ší zápis v oddací matrice uvádí, že Vít Kalivoda se oženil 3. února 1648 
v černovickém kostele s vdovou po chalupníku Kateřinou Kavkovou, oba 
byli z Hojovic. Hojovický mlýn na Černovickém potoce se pak nazýval 
Kalivoda ještě skoro 300 let. Dalším mlynářem tam byl Mikoláš Kalivoda 
a při rekatolizaci byl shledán roku 1673 mezi posledními nekajícími se. 
To by mohlo vysvětlovat další jakékoliv chybějící údaje v katolické mat-
rice. Znovu se jméno objevuje jen v květnu 1670, kdy bylo pokřtěno dítě 
Jakub „ze mlejna z řek“ Janu a Dorotě Kalivodovým. O tomto mlýně ani 
otci nedokážeme nic říci. Je třeba si uvědomit, že se naše bádání odehrává 
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na pozadí náboženské a mocensky chaotické třicetileté války, ve které se 
nejrůznější armády valily semtam a obyvatelé stěží zachovávali holé živo-
ty a písemnosti i s dřevěnými chalupami často hořely. 

Hojovický Vít Kalivoda rozhodně není totožný s černovickým mlyná-
řem (či Mlynářem) Vítem, který měl těch 5 synů, u nichž se již příjmení 
(možná původně příjmí po chalupě či podle povolání) objevilo. Víme o (1) 
Jeremiáši Kalivodovi, že se stal panským mlynářem ve Žďáru a jeho 
manželka Mandelina (tj. Magdalena), možná rozená Macurová (1678 
dostala podíly z řeznického Macurovského gruntu), 8. 2. 1681 „z mlejna 
panskýho pochována při záduší černovském“. O Jeremiášovi se písem-
nosti zmiňují též jako o mlynáři černovickém, ale neznámo na kterém 
ze sedmi mlýnů. Druhým synem Víta byl skoro jistě (2) Jakub Kalivo-
da, který byl ještě roku 1688 sládkem v Suchomastech, podruhé žena-
tý 6. 8. 1681 co „Poctivý Muž Pan …“ s Kateřinou Klikovou. Jeho syna 
z prvního manželství Martina, narozeného 9. 11. 1666 v Suchomastech, 
propustil z poddanství do města Berouna 25. 1. 1697 stejný pán jako lout-
nistu Jiřího Vojtěcha – Václav Vilém Anton z Talmberku. Ten společně 
s manželkou Eleonorou Renatou rozenou Paradisovou vlastnil současně 
s Černovicemi také Suchomasty s pivovarem a dalším sládkem tam byl 
v letech 1688–1710 syn Jakuba Václav Kalivoda (žil 1664–1747), ženatý 
se Salomenou. Martin dostal městské právo v Berouně hned 20. 4. 1697, 
ale pak stopa po něm mizí. Zda byl Vítovým synem „černovický poddaný 
Jeho Milosti Pána“, tehdy Martina Jindřicha Paradise, (5) Vít Kalivoda, 
který se oženil 4. února 1652 s Markétou Kordasovou, dcerou Pavla Kor-
dase, není průkazné, ale velmi pravděpodobné. Pochována 29. září 1668 
totiž byla Markéta „manželka P.(ana) Víta Mlynáře souseda černovic-
kého“. Měli dcery Kateřinu, narozenou 26. 11. 1652 a sezdanou roku 1680 
s kolářem Mikolášem Kalabisem (stejně staří zemřeli v roce 1721) a Doro-
tu, narozenou 26.1.1654. Obě se narodily v Černovicích, není však zazna-
menáno, zda a kde by jejich otec Vít mohl být mlynářem. Krom toho se 
„Vítu mynáři z městys Černovic“ z matky Alžběty, kterou asi pojal vdo-
vec za ženu, narodila 6.3.1673 dcera Marie. O (3) Lukášovi nevíme zho-
la nic, ale tím, kdo nedostával podíly z prodeje mlýna po otci, byl nejspíš 
zběhlý (4) Matěj. 

Děti Jeremiáše vnoučata černovického mlynáře Víta, se vrátily do 
Černovic, tři písemně doložené jsou uvedeny číslicí v hranatých závor-
kách [1–3]. Spolehlivě usuzujeme, že se narodily v rozmezí let 1630–1640 
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a sám Jeremiáš na počátku století. Zemřel někdy před 5. listopadem 1669, 
protože tehdy se [1] Justýna „dcera po nebožtíku Jeremiášovi Kalivodo-
vi žďárským“ vdala v Černovicích za Pavla Tichorovskýho. O ženichovi 
nevíme nic, děti tu neměli.

Dcera [2] Alena Kalivodová se 17. ledna 1662 vdávala ze Žďáru v Čer-
novicích za černovického sládka Martina Koubu, svědkem byl Jiřík Vrba. 
Martin, který v roce svatby koupil chalupu patrně č. 163 od syna Alžběty 
Stejskalky Matěje zvaného Čermák, zemřel 25.2.1672 v Černovicích. 

Syn [3] Šimon Petr Kalivoda se ze Žďáru ženil 7. listopadu 1662 
v Černovicích s Kateřinou Mydlářovou „dcerou Pana Jakuba Mydlá-
ře, souseda Městys Černovic. Skrze dvojctihodného Pana Patera Pavla 
Nejburskýho faráře Městys Černovic u Přítomnosti mnohých Poctivých 
Pánův a Přátel. Smlouvec jeho Pan Tobiáš Závodský, P. Matyáš Blažek, 
družba Jiřík Vrba“. Jakub Mydlář vulgo Kubeš, rozený v Kamenici, byl 
největším sedlákem a krčmářem v obci na čísle 96 a od roku 1647 měst-
ským radním, zemřel 26. 5. 1667. Tobiáš Závodský byl v letech 1648–1668 
rychtářem i purkmistrem, Matyáš Blažek byl v letech 1656–1660 prima-
sem obce, Jiřík Vrba se později stal v letech 1681–1692 také purkmistrem 
i rychtářem. Při obřadu se sešla celá městská honorace. Šimon se po svat-
bě vrátil jako mlynář na panském mlýně do Žďáru, a z poručení vrch-
nosti jím zůstal i po koupi černovického mlýnu až do roku 1677. Ve Žďáru 
se mu také rodily děti s výjimkou posledního Karla Františka, který se na-
rodil v Černovicích. Roku 1685 byl „sousedem černovickým a mlynářem 
novomlýnským“. Působil jako panský mlynář na mlýně s černovickým 
čp. 150 v Panských Mlýnech, osadě, která se teprve později kolem mlý-
na vytvořila. Zřejmě proto koupila vrchnost téhož roku jeho grunt č. 108 
za 150 kop a okamžitě ho za stejnou sumu prodala Janu Foltovi. Zvýšení 
ceny o 20 kop bylo odůvodněno tím, že Šimon zlepšil krytinu a vystavěl 
novou stodolu a kolnu. Současně Šimon koupil zájezdní hospodu č. 88 na 
náměstí, což byl jeden z mála kamenných domů (později to byla „nová“ 
radnice a dnes městský úřad) a byl tam později šenkýřem. Další písemně 
zaznamenaná zpráva o jeho pobytu: 15. května 1693 se dostavili vožičtí 
Židé David Metzel a Eliáš Barocha v doprovodu právního přítele Daniela 
Wolfa do Černovic, aby se dožadovali vyřešení jakéhosi sporu s místním 
Šimonem Kalivodou. Ten měl za právního přítele Františka Sušického. 
(Pozoruhodné je, že právě za 4 dny byl syn Jiří Vojtěch z panství propuš-
těn.) Radní písař vše zapsal a spor se táhl ještě nejméně do 14. září 1695. 
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Jeho podstatu ani výsledek neznáme, ale až z „Hradu pražského 5. dne 
měsíce července L. P. 1695“ došel radním pokyn, aby Kalivodu i právní-
ka „napomenout nepominuli“. Roku 1702 grunt č. 88 vrchnosti vrátil za 
stejných 360 kop „nemohouce takové velké živnosti jak pro sešlost věku, 
tak pro mnoho na sobě mající velké dluhy, z týchž dluhů nějak vyniknou-
ti, jsouce mnoho rozdílných nápadníků, dům pak na stavení nejvejš opuš-
těný, vše na rozboření a spadnutí jsouce, jakož není žádného hospodáře, 
který by ten grunt ujal“. Zůstal vrchnosti dlužen za vyšenkované pivo 70 
zlatých a za odebrané ryby 14 zlatých, a za kontribuci celkem 150 zlatých. 
Jak dlouho Šimon žil, z matrik nezjistíme. Zemřel asi někde jinde, stejně 
jako otec Jeremiáš. Černovické matriky Šimonovo jméno uvádějí jen při 
narození jednoho syna, svatby druhého a pohřbu svobodné dcery Kateři-
ny Kalivodové dne 12. listopadu 1703. 
Šimonův syn Karel František Kalivoda (4. generace) se narodil v Čer-

novicích 23. října 1681. Na rukou ho při křtu držel sládek Ondřej Svobo-
da, kmotry byli pekař (a postupně radní, rychtář i primas) Melichar Krtek, 
tkadlec Jan Kekule, hejtmanka Kateřina Šmídová a Dorota Matouška.
Šimonův syn Bernard Kalivoda se 26. ledna 1700 oženil s Annou Hře-

benskou, dcerou po nebožtíku Ondřeji z předního rodu zámeckého dů-
chodního a výsadních šenkýřů. Měli 5 dětí: Kateřinu 1701–1717, Ondřeje 
1703, Antonína 1707, Annu 1710 a Martina 1714. Znovu se jako vdovec 
oženil 6. února 1714 s Kateřinou Čermákovou, dcerou Tomáše Čermá-
ka, syna ševce i purkmistra. Bernard byl řezník a při první svatbě koupil 
dům č. 43 ve Svatavské ulici a v něm 8. února 1717 zemřel.

Předpokládejme (podle jinak nezvykle dvou křestních jmen), že Ši-
monovým synem byl také Vojtěch Ignác Kalivoda z Černovic, který se 
6. února 1692 ženil „s Annou dcerou Pana Jiříka Kundy též souseda 
černovického. Osoby přítomny tyto: smlouvači P. Pavel Schytil varhaník 
černovský, druhý P. Jiřík Vrba, družbka Anna Kundova, družba Augus-
tyn Herain Zahořický“. Jiřík Tiapal řečený Kunda byl mlynář na svém 
„mlýně pod Černovicemi“ (č. 222, později mlýn Loucký), Anna dcera 
stejnojmenného Jiříka Kundy vulgo Tiapala, mlynáře na vlastním mlýně 
„nad zámkem ležícím“ (č. 225, později pila). Pavel Schytil byl navíc zá-
mecký i městský písař a později i purkmistr, Augustyn z rodiny zámec-
kého pernikáře a také pozdějšího purkmistra. O Vojtěchu Ignáci víme, 
že byl v letech 1693–1698 mlynářem v Táboře a potom váženým mlyná-
řem, měšťanem, obecním radním i literátem v Soběslavi a zemřel tam 
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19.7.1728 ve věku 59 let. Asi se tedy narodil roku 1669, nejspíš ve Žďá-
ru. Byl tedy o málo mladší než Jiří Vojtěch (také 4. generace) a ženil se 
asi šestadvacetiletý. Předci jeho první manželky Anny (nar. 19. 3. 1666 
v Černovicích 222 a zemř. 10. 4. 1796 v Táboře), jsou ve známých třech 
předchozích generacích shodní s prvními předky Rudolfa Hrušínského. 
Měl další manželky Veroniku a Dorotu a dohromady 16 dětí. Jediný spo-
lečný syn Jan, narozený 22. 6. 1793 v Táboře, byl podobně vážený mly-
nář na více soběslavských mlýnech i na třeboňském Opatovickém mlýně. 
V pořadí dvanácté dítě Vojtěcha Ignáce byl Antonín Kaliwoda, naroze-
ný 13. 6. 1716 v Soběslavi a zemřelý 28.5.1753 v Kutné Hoře. Stal se přes 
své mládí význačným jezuitou v Praze, Brně, Telči i Kutné Hoře, kde byl 
postupně kazatelem, katechetou na gymnáziu, představeným mariánské 
družiny, autorem školních divadelních her a slavnostních řečí, správcem 
pražské Betlémské kaple.

Do rodiny asi také patřil Jan Kalivoda, poctivý mládenec, který se že-
nil 7. 5. 1694 s Judytou Stejskalovou, dcerou „Matěje Stejskala starýho 
z Městys Černovic“. Družbou byl „poctivý mládenec Jakub Janů, dru-
žičkou panna Verunka z fary hospodyně, smlouvač pan Melichar Lázen-
ský z Černovic, oddával P. Pater V.V.Matoušovský“. Nasvědčuje tomu, že 
první syn, narozený 26. 10. 1695 byl pojmenován Šimon, snad po dědovi. 
Druhý byl Martin, narozený 28.10.1696 a třetí Žofi e, narozená 28.3.1698. 
Chlapci po roce zemřeli. U všech křtů byl otce označen jako řezník, za 
kmotry šlo zámecké panstvo a u Žofi e dokonce sama „Její Milost Pani 
Pani Eleonora Renata (vdova po Talmberkovi) Pani Na Czernoviczych“ 
a dále Marie šafářka na Lhotce i Martin Říha lokaj. Po svatbě koupil dům 
č. 192 na náměstí, ale už roku 1698 ho prodal vrchnosti, neboť šel za šen-
kýře do Lidmaně. Roku 1700 se vrátil a koupil grunt č. 108 za pouhých 
102 zlatých, zlevněný pro sešlost chalupy. Byl tam pak uváděn jako hos-
tinský a mj. roku 1701 prodal obci 13 věder vína. Zadlužen u vrchnosti 
po dvou letech zběhl a vrchnost dům prodala koláři Jiříku Vejborovi. Už 
za předchozích Folty a jeho zetě Pavla Poláka, kteří byli zemědělci, svou 
funkci mlýn ztratil. A vytratili se i Kalivodové z Černovic.

Ve spolupráci s panem Miloslavem Študentem se nám podařilo v praž-
ských matrikách kostela svatoštěpánského najít další podrobnosti o životě 
Jiřího Vojtěcha Kalivody. Zemřel co „urozený pán a starší obecní konšel“ 
na Novém Městě pražském 9. 3. 1732 ve věku 64 let raněn mrtvicí a po-
hřben byl v kryptě kostela sv. Štěpána. Stejně jako o deset let mladší žena 
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Barbora, která ho následovala po dvou měsících 17. 5. 1732. Vychovali 
nejméně 9 dětí a tři dcery se vdaly ještě toho roku, jedna nejmladší poz-
ději a dvě starší již dříve do rodin předních pražských měšťanů nebo nižší 
šlechty. Dokončit průzkum matrik (například i staroměstského kostela sv. 
Martina ve zdi) se nám povedlo na den přesně 350 let po umělcově křtu! 
V jubilejním roce 2018 přednesl loutnový koncert z Kalivodových skla-
deb v Praze Miroslav Študent, následován profesorem Pardubické konzer-
vatoře Stanislavem Juřicou, vydavatelem kytarových úprav těchže skla-
deb, který z nich uspořádal celovečerní koncert svých žáků.

Jiří Turek

Tři bílé břízy

Vzhledem ke kladným reakcím 
na můj minulý příspěvěk, za které 
všem děkuji, přináším pro milov-
níky přírody další zajímavost.

Někdo možná nezná písnič-
ku „Tři bílé břízy“, ale každý, už 
i malé dítě, ví, že bříza je prostě 
bílá. Ale je tomu vždy tak?

Krásný, mohutný strom, který by 
mohl někomu připomínat buk, ji-
nému habr, já si celé roky myslela, 
že se jedná o habrovec habrolistý....
který na podzim vypadá, jako by 
byl ze zlata… ale určitě není bílý – 
a přesto je to bříza! Bříza, latinsky 
„Betula“. Bohužel, další informace 

tentokrát nemám, protože ani odborníci z botanické zahrady v Praze se 
neshodli, zda se jedná o druh Betula nigra (černá), Betula alleghaniensis 
(žlutá), či Betula lenta (tuhá).

A kde tuto břízu najdete? Kdo ví, kde se nachází ořešák z mého minulé-
ho příspěvhu, ať hledá hned vedle :-) . Jana Křečková
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Zprávy ze základní školy 

V letošním školním roce se s plným nasazením připra-
vujeme na obhájení již 5. mezinárodního titulu Ekoškola. 
Celý Ekotým – žáci i učitelé – se připravují na audit, na 
jehož výsledcích bude záviset udělení dalšího lístečku do 
pomyslného ekoškolího stromu. Již v únoru naši školu na-
vštíví auditoři z ekologického sdružení Tereza se sídlem 
v Praze. Budou kontrolovat zadaná kritéria, která jsou po-

třebná k udělení dalšího titulu.
A co je potřebné pro získání dělat? Analyzovat stávající ekologickou si-

tuaci ve škole, plánovat nutné změny, kontrolovat, informovat a monito-
rovat. Zatím se nám to docela daří, a tak doufáme, že vše dobře dopadne.

Sběrové akce
Také v letošním školním roce pořádáme sběry. Žáci se zapojují do sou-

těže o nejlepší sběrače ve sběru lesních plodů, papíru, PET-víček, hliní-
ku a pomerančové kůry. I když jsme teprve v polovině školního roku, 
již jsme sebrali 6312 kg papíru, 2567 kg lesních plodů, 120 kg hliníku 
a 75 kg PET-víček. Všem sběra-
čům děkujeme za snahu. Výtě-
žek z akcí použijeme již tradič-
ně na adopci Idrissy z Guinee. 

Eva Pechková 

Předvánoční Vídeň
Dne 6. prosince 2018 jsme se 

my – sedmáci a osmáci – vydali 
na výlet do hlavního města Ra-
kouska – Vídně.

Cesta byla velmi náročná. Tr-
vala více než tři hodiny.

První zastávka byl Schön-
brunn, kde jsme navštívili krásné 
zahrady a vyšlápli jsme si kopec 
ke Gloriettě, odkud byl nádher-
ný výhled na celou Vídeň.
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Přesunuli jsme se k autobusu a přepravili se do centra města k palácové-
mu komplexu Hofburg. Zde jsme navštívili vzácnou císařskou klenotnici. 
Z lesku vystavených předmětů nás až bolely oči.

Když jsme procházeli kolem hotelu Sacher, zastavili nás policisté. Všu-
de byla spousta lidí a televizní kamery. Málem jsme zastihli Paula Mc-
Cartneyho!

Navečer jsme dorazili k vídeňské radnici. V parku před nasvícenou bu-
dovou probíhaly vánoční trhy. Nakoupili jsme dárečky domů, sobě něco 
na ochutnání a byl čas vyrazit na zpáteční cestu.

Závěrem bychom rádi poděkovali učitelům za tento krásný zážitek, 
panu průvodci za trpělivost a panu řidiči, že i přes všechen hluk nás do-
vezl bezpečně domů.

Kateřina Hodinová, Tereza Kolářová, Pavlína Nymburská
 

VIDA!
19. listopadu 2018 jsme společně s páťáky a šesťáky podnikli exkurzi do 

VIDA! centra v Brně. Expozice obsahuje na 170 interaktivních exponátů, 
a tak jsme mohli zkoumat, jak vlastně funguje svět kolem nás. Zkoušeli jsme 
ustát zemětřesení, vyvolávali jsme tsunami, v rotující místnosti jsme na vlast-
ní kůži poznali účinky odstředivé síly (nejlepší zábava!), zkoumali jsme op-
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tické a zvukové jevy, čelili jsme větru různé síly, prohlíželi si pod mikrosko-
pem nejroztodivnější „potvůrky“, nahlédli jsme i do historie vývoje Země,… 
Bylo toho opravdu hodně, každý si určitě našel něco, co ho zaujalo.

My jsme navíc ještě absolvovali pořad, který nám objasnil, co se vlastně 
děje, když jedeme na kole, zhlédli jsme 3D fi lm o predátorech a … A na-
hlédli jsme do srdce! Nejprve jsme fonendoskopem poslouchali, jak bijí 
naše srdce v klidu a po námaze a pak už jsme se pustili do práce. Zkou-
mali jsme části vepřového srdce, jak funguje, jaké problémy by mohly na-
stat,… Práce v laboratoři probíhala pod dohledem zkušených odborníků. 
Všichni (ti, kteří absolvovali program až do konce, i ti, kteří průzkum srd-
ce „neustáli“) si jistě odnášejí nezapomenutelné zážitky. �áci 7. třídy

Mikulášská besídka
V úterý 4. prosince se na naší škole uskutečnila Mikulášská besídka. 

Tato akce byla určena žákům prvního stupně. Pro každou třídu si Mikuláš 
připravil krátké vystoupení a poté byly děti odměněny sladkostmi. Dvě 
hodiny zábavy, tance a soutěží utekly jako voda. Děti se nejvíce obávaly 
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čertů, ale hodný Mikuláš a andílci jim nedovolili nikoho odnést do pekla. 
O program se postaraly také holky z tanečního kroužku a svým vystou-
pením obohatily besídku.

Jsme velice rádi, že nás navštívili i žáci z Domova Kopretina, kteří si 
také odnesli nadílku od Mikuláše.

Děkujeme všem sponzorům, kteří se svými příspěvky podíleli na zajiš-
tění této akce:

Potraviny Dundr, Bon Bon Kovandovi s.r.o., Pravda a syn, Dárky u Jany, 
Opeco, Zelenina p. Souchová, Textil MMM p. Randlová, rodiče a praro-
diče žáků 9. třídy.

Doufáme, že se zábavné odpoledne všem líbilo a užili jste si hodně leg-
race. 9. třída

Advent ve školní družině
Po roce jsme se opět sešli v našem krásném kostele. Děti si připravily vy-

stoupení s doprovodem různých hudebních nástrojů, zarecitovaly a společ-
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ně zazpívaly. Závěrečným překvapením byly vánoční koledy, které nám na 
trubky zahráli pan Liška a pan Řeháček z Černovické dechovky.

Vánoční jarmark
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13. prosince 2018 proběhl ve škole tradiční vánoční jarmark. Vlastně 
bychom měli napsat netradiční. Každá třída se zaměřila na jednu zemi 
a žáci se snažili návštěvníkům přiblížit, jak vypadají Vánoce ve zvole-
né destinaci. Prvňáčci zůstali doma v Čechách, ale jinak mohli příchozí 
nahlédnout na Slovensko, do Německa, Nizozemí, Francie, Ruska, Špa-
nělska, Itálie a dokonce i do Spojených států amerických. Nešlo jen o se-
znamování se zvyky a tradicemi, ale i o ochutnávku nejrůznějších dobrot, 
zpěvy, tance, a dokonce i o divadelní představení. A samozřejmě nechy-
běl ani prodej tradičních dětských výrobků a posezení v kavárně a setká-
ní se známými a … Věříme, že si každý našel něco, co mu udělalo radost 
a odnesl si domů alespoň kousek vánoční nálady.

Florbal
Dne 13. listopadu 2018 se zúčastnili žáci naší školy okresního kola ve 
fl orbale starších žáků v Pelhřimově. I přes veškerou snahu jsme obsadili 
4. místo v základní skupině, ze které postupoval pouze vítěz do fi nále. 

V prvním zápase turnaje jsme nastoupili proti ZŠ Osvobození Pelhři-
mov, vítězi celého turnaje. Po bojovném výkonu jsme prohráli 0 : 3. Ve 
druhém utkání jsme dostali dva smolné góly a prohráli s Gymnáziem 
Humpolec 1 : 2, když jedinou naši branku vstřelil T. Pravda. V posledním 
zápase skupiny jsme nestačili na kvalitního soupeře ze ZŠ Pacov a prohra 
0 : 4 znamenala konečné 4. místo ve skupině. Turnaje se zúčastnili tito 
žáci: A. Římal, V. Filípek, J. Hromadník, T. Hadrava, T. Pravda, M. Če-
kal, P. Lazar, L. Vaníček.

Děkujeme všem žákům za vzornou reprezentaci školy.
Mgr. Josef Hadrava
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A přece ples bude

Jak určitě každý z vás ví, sál sokolovny byl kvůli havarijnímu stavu 
uzavřen pořádání kulturních akcí. Stála před námi těžká volba. Kde uspo-
řádat ples a jestli vůbec ho pořádat. První varianta byla ples přesunout do 
jiného kulturního zařízení, např. do Dobešova, Křeče nebo Věžné. To by 
znamenalo zajistit svozy a představa pozvánky s nápisem „Hasiči Černo-
vice Vás srdečně zvou na svůj Hasičský ples, který se bude konat v Do-
bešově“ nám přišla poněkud zvláštní. Nakonec jsme se rozhodli, že ples 
prostě musí být v Černovicích a díky vstřícnosti vedení Zemědělského 
družstva Černovice už je jasné, že letošní hasičský ples bude 26. ledna 
v jídelně ZD. K poslechu a tanci nám bude hrát Hořičanka. 

Je nám jasné, že organizačně to bude velmi náročné. S místy by neměl 
být až tak velký problém, musíme však zřídit vlastní výčep a místo pro 

Plesová sezóna na Černovicku 2019

Tradiční sezóna plesů u nás už začala o Vánocích …
(st. 26. 12. Myslivecký ples – Křeč, Hasičský bál
– Lidmaň aj.). … a pokračuje dále:

název akce obec den datum místo hraje aj.
Hasičský bál Křeč so. 12. 1. U Huberta Přespolanka
Hasičský bál Hojovice so. 12. 1. Hospoda Ševětínka
Hasičský bál Černovice so. 26. 1. jídelna ZD Hořičanka
Hasičský bál Dobešov so. 9. 2. kult. dům Hořičanka
Dětský karneval Křeč so. 16. 2. U Huberta Tři veteráni
Hasičský bál Benešov so. 16. 2. býv. škola NET
Maškarní ples Křeč so. 16. 2. U Huberta Tři veteráni

Dětský karneval-Afrika Černovice so. 23. 2. jídelna ZD 
disco

Masopustní zábava Hojovice so. 2. 3. hospoda ?

Další plesy na Černovicku nebyly zjištěny – změna programu možná.
Sledujte plakátování!
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vydávání tradiční tomboly, bez které to prostě nejde. Dostatečné místo 
pro návštěvníky by mělo být zajištěno. Máme zde již zkušenosti s pořá-
dáním schůzí a různých posezení např. po taktickém cvičení. Bude to ale 
poprvé v takové míře a proto prosíme o shovívavost a odpuštění nějakých 
těch nedostatků, kterých se budeme snažit vyvarovat. Ať se má věc jak-
koli, nechceme vás připravit o možná jediný ples ve městě. Bohužel se 
k nám donesly i řeči typu: „Hasiči chtějí rejžovat za každou cenu.“ Ano, 
něco se vydělá. Vše jde na činnost sboru a především mládeže. Čas, který 
organizátoři plesu věnují (tvorba pozvánek, obcházení s pozvánkami, ob-
cházení sponzorů, příprava plesu a tomboly, zajištění průběhu a úklid), je 
část jejich volného času a vše dělají bez nároku na jakoukoli odměnu. Stej-
ně jako při ostatních akcích, které pořádáme. Věříme, že se vše povede 
a pomůžete nám pro další plesy odstranit případné nedostatky. Bohužel 
je, s ohledem na velké fi nanční náklady spojené s rekonstrukcí sokolovny, 
jisté, že pokud budeme chtít v dalších letech pořádat pro své spoluobčany 
ples, určitě to nebude na sokolovně.

Jménem vedení sboru bych rád poděkoval všem občanům za podporu 
v naší dobročinné práci. Všem sponzorům a v neposlední řadě našemu 
zastupitelstvu děkujeme za celoroční podporu, bez které by naše činnost 
nebyla možná. Zároveň děkuji všem našim členům za obětavou práci pro 
sbor i město a jejich rodinám za podporu, bez které by naši hasiči ne-
mohli strávit tolik hodin svého volného času prací pro ušlechtilou hasič-
skou myšlenku. Závěrem mi dovolte, abych za celý náš sbor popřál vám 
všem v novém roce hodně štěstí, zdraví, lásky, rodinné pohody, pracov-
ních úspěchů a ať se vám vyhýbají katastrofy všeho druhu. 

David �těpán, starosta sboru

Informace z oddílu stolního tenisu

Dobře reprezentovali stolní tenisté Sokola Černovice na vánočním tur-
naji v Českém Rudolci (okr. J. Hradec), kde Jiří Studený a Karel Lipl ob-
sadili ze 20 dvojic celkové 3. místo.

Petr Kropáček v Čisovicích u Mníšku pod Brdy (okr. Praha-západ) vy-
hrál 12. ročník vánočního turnaje. Svou účastí potvrdil známou skuteč-
nost, že aktivně lze sportovat i ve vyšším věku, neboť vlastní turnaj vy-
hrál již potřetí za sebou. P. Podskalník, bývalý sekretář kopané
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Foto Popis Adresa Kontakt cena
Město Černovice nabízí 

k prodeji parcely pro 
rodinné domy. 

Parcely od 720 do 1200 m2, 
přípojky vody, elektřiny, 

kanalizace a plynu, 
asfaltová silnice. 

Východní 
část 

Černovic 
ve směru 

od Svatavy/
Věžné

Podatelna města 
Černovice

Mariánské náměstí 
718 394 94 Černovice

posta@mestocernovice.cz
565 492 102

350 Kč /m2, 
pokud dojde 
ke kolaudaci 

stavby do 3 let 
od prodeje, pak 

250 Kč/m2.

Prodej stavebních parcel



33

Setkání důchodců v Domově Kopretina
Černovice

V úterý 23. října 2018 se v odpoledních hodinách uskutečnilo tradiční 
setkání důchodců z řad bývalých zaměstnanců. V jídelně domova probíha-
la volná zábava včetně podávaného občerstvení. Škoda jen, že na poslední 
chvíli bylo ze zdravotních důvodů zrušeno večerní vystoupení známého 
textaře, písničkáře folkové, trampské a country muziky Pavla Žalmana 
Lohonky v pelhřimovském divadle, pohybujícího se na hudební scéně půl 
století, na které se většina z nás těšila. 

Naše poděkování patří tedy všem, kteří se na přípravě a vlastním prů-
běhu podíleli. Konkrétně ředitel domova ing. František Vránek, Jana Ka-
menská, Miroslava Žemličková, Alena Kodešová, Marcela Vaníčková, 
Libuše Babčická, Alena Korecká, fotograf Jiří Míka, v neposlední řadě 
keramická dílna Věry Pravdové za vkusně vyzdobenou jídelnu. Setkání 
nás, dříve narozené velice potěšilo. 

P. Podskalník, účastník setkání
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Poděkování ČSŽ

Přejeme všem spoluobčanům do nového roku 2019
hlavně zdraví a spokojenost. 

Děkujeme, že se účastníte našich akcí
a těšíme se zase brzy na viděnou!

ČS� Černovice



35

Městská knihovna Černovice

Pro dospělé
Hanka Z. – Dopis do ticha
Parks A. – Tady a teď
Deaver J. – Zapadákov
Formanová G. – Znovu já
Cílek R. – Smrtící okamžik pravdy
Jansa P. – Krysy
Tuomainen A. – Moje temné srdce
Dueňasová M. – Mise zapomnění
Košťálová M. – Sága rodu Masaryků
Mareš J. – Šepot duše
Gato M. – Domácí výrobky z léčivých rostlin
Pekárková I. – Slon v soumraku
Egoni S. – Ostrov polámaných panenek
Dostál a ostat. – Srdce mluví
Zajícová Z. – Drsný život zralé ženy
Mc Kinley T. – Se zatajeným dechem
Mannel B. – Vůně pouštní růže
Robb J. D. – Riskovat se musí
Bradford B. T. – Nebezpečné tajemství

Pro děti
Pospíšilová Z. – Hravá zvířátka
Pospíšilová Z. – Jedeme do školy
Lainová M. – Historie v obrázcích – Auta
Lainová M. – Historie v obrázcích – Vlaky
Saniová J. – Příběhy o zvířátkách s poučením
Thorpeová K. – Víly Nevíly – Daleko od břehů
Thorpeová K. – Víly Nevíly – Pampelišková přání
Socha R. – Vesele o zvířátkách a houbách
Pilařová D. – Sněhurka Bambi
Pilařová D. – Červená Karkulka
Lindelauf B. – Opak starostí 
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Tip na knihu
Elena Ferrante – tetralogie

1. Geniální přítelkyně
2. Příběh nového jména
3. Příběh těch, co odcházejí, a těch, kteří zůstanou
4. Příběh ztracené holčičky

Příběh přátelství dvou kamarádek Eleny a Lily popisuje 
život v chudé dělnické čtvrti italské Neapole, jejích obyva-
tel, ševců, lahůdkářů, cukrářů v padesátých létech minulé-
ho století. Čtvrť plná násilí, vášní, pokrytectví, konvencí. 
Vypravěčkou je Elena, která už jako stará žena vzpomíná 
na svůj život, který byl vždy ovlivňován silnou osobností 
kamarádky Lily. Šlo vlastně o celoživotní soupeření.
Čteme o rivalitě mezi rodinami, zápasech o moc, o pe-

níze, o násilí ze strany otců, partnerů, nedořešené a napjaté vztahy s mat-
kami. Jak se někteří snaží uniknout z omezujícího rodinného prostředí.

Sledujeme vývoj italské společnosti od poválečné chudoby až k ekono-
mickému zázraku šedesátých let.

O skutečnou totožnost autorky Eleny Ferrante se literární obec zajímá 
už od devadesátých let. Kritikou je řazena mezi největší žijící italské au-
tory. Příběh byl již i zfi lmován. J. Fauová

TJ Sokol Černovice – oddíl kopané

Mládežnické kategorie
Mládežnický fotbal jsme tento rok přesunuli z Pelhřimovska na Tábor-

sko, z důvodu malého počtu účastníků v kategorii přípravek a bez účasti 
kategorie žáků. A to i z důvodu změny prostředí a týmů, se kterými jsme 
se doposud tradičně střetávali. 

Hned od prvních zápasů bylo jasné, že kvalita mužstev v těchto soutě-
žích je výrazně lepší, než se kterými jsme se doposud setkávali. Ovšem 
naši svěřenci jak přípravky, tak žáci se toho zhostili se ctí, a vzestupnými 
výkony dokazovali, že se mohou rovnat všem soupeřům, i když konečné 
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výsledky nebyly vždy příznivé. Často se projevovala naše věková rozma-
nitost, se kterou však kluby z Táborska nemají problém, díky bohaté zá-
kladně dětí. 

I přes to vše hodnotím podzimní část soutěže za velmi zdařilou, zakon-
čenou 3. prosince 2018 tradičním Mikulášským turnajem pro všechny ka-
tegorie a to i pro naše nejmenší, kteří nám teprve dorůstají do přípravko-
vých let. 

V zimní přestávce budeme dále pracovat na zlepšování našich dětí, aby 
v jarní části soutěže předváděli lepší a lepší výkony, na které se budete 
s oblibou stále chodit dívat a podporovat nás. Doteď byla totiž vaše pod-
pora úžasná a pomáhala k lepším výkonům, a mnohem většímu nadšení 
do zápasu. Za to všem patří obrovský dík. 

�. Paclík

Turnaj přípravek v Sezimově Ústí
Ještě před výše zmíněným Mikulášským turnajem si družstvo příprav-

ky 2. prosince odskočilo na halový turnaj do Sezimova Ústí. Toto nedělní 
odpoledne jsme sehráli celkově čtyři zápasy s fotbalově vyspělými sou-
peři. Naši hráči si nevedli vůbec špatně. Utkání byla velmi vyrovnaná 
a o úspěchu často rozhodoval jeden gól. 

V prvním zápase se Soběslaví se z jediné branky utkání nakonec rado-
val náš soupeř, kterému se s trochou štěstí podařilo přetlačit naši obranu. 
Ve druhém, taktéž velmi vyrovnaném, klání už se střelecké štěstí usmá-
lo i na našeho Tomáše Hrbka, a po velmi bojovném výkonu celého týmu 
jsme porazili soupeře z Pacova poměrem 1:0. Ve třetím utkání jsme změ-
řili síly se soupeřem z Tábora. Zápas dlouho nepřinášel góly, ale soupeř si 
vypracoval přece jen o něco více šancí a dvě z nich dokázal na konci zápa-
su v rychlém sledu za sebou proměnit. Na to už jsme nedokázali zareago-
vat. V posledním zápase na nás čekalo silné družstvo domácího Sezimo-
va Ústí. Překvapili nás rychlým gólem, poté kontrolovali hru a naše hráče 
do šancí příliš nepouštěli. Ve zbytku zápasu ale dokázal soupeř z velkého 
množství šancí skórovat už jen dvakrát. A tak utkání skončilo pro nás ješ-
tě přijatelným výsledkem 0:3.

Na závěrečném vyhlášení jsme se rozloučili s kvalitně obsazeným tur-
najem čtvrtým místem. Období halových turnajů tím ovšem teprve začalo 
a už teď se těšíme na další zimní klání. 

J. Pekař
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Kategorie mužů
Fotbalisté černovického „A týmu,“ po loňském sestupu z I. B třídy, ro-

zehráli v létě sezonu 2018/19 v Poutník lize, tedy přeboru pelhřimovské-
ho okresu. Při celkovém pohledu na okresní soutěž lze u větší části týmů 
pozorovat nevyrovnané výkony, s tím, že o překvapivé a mnohdy divoké 
výsledky není nouze. Černovický tým, který je v současnosti složený již 
téměř výhradně z místních hráčů, během své poslední sezony v I. B třídě 
výrazně omladil (věkový průměr je cca 25 let). Do týmu se zapracovávají 
hráči „B týmu“ a do některých utkání již naskočili i mladíci v dorostenec-
kém věku. I to mohlo přispět určitou měrou k nevyrovnaným výkonům 
během podzimní části soutěže. 

Odehrálo se několik dobrých zápasů, ve kterých se podařilo porazit i sou-
peře z Červené Řečice (2:0), který se drží na špici tabulky. Plný bodový zisk 
si tým za dobré výkony vysloužil i na půdě Obrataně (4:5) a Pacova (1:3). 
Vyrovnanou podívanou pak přinesly zápasy s Jiřicemi a Kamenicí nad Li-
pou (oba 3:3). Naopak poněkud nevýraznými výkony se fotbalisté prezento-
vali v některých zápasech na domácí půdě, kdy darovali body nejprve Plač-
kovu (0:0), a poté i Ústrašínu (0:2), tedy týmům ze spodní části tabulky. 

Pořadí Klub Z V R P S B
1 Lukavec 13 9 1 3 39:16 28
2 Červená Řečice 13 9 1 3 40:19 28
3 Horní Cerekev 13 8 3 2 40:18 27
4 Jiřice A 13 7 2 4 37:25 23
5 Maraton PE 13 7 1 5 48:29 22
6 Žirovnice B 13 6 4 3 34:40 22
7 Speřice B 13 6 2 5 30:25 20
8 Kamenice B 13 5 2 6 32:37 17
9 Pacov B 13 4 3 6 35:36 15
10 Černovice A 13 4 3 6 26:30 15
11 Obrataň. 13 4 2 7 34:42 14
12 Plačkov A 13 3 2 8 17:39 11
13 Ústrašín 13 2 3 8 15:35 9
14 Čejov 13 2 1 10 16:52 7

Nejpilnější střelci oddílu: Šimon Paclík – 8, Pavel Jůn – 4, David Růžička 
a Lukáš Pěnka – 3.
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Druhé mužstvo Černovic se v letošním ročníku potýká především 
s problémem úzkého a nestálého hráčského kádru. Nedošlo k adekvátní 
náhradě hráčů, kteří se zapracovali do „A týmu,“ přestože se tito snaží re-
zervnímu týmu pomáhat v nižší okresní soutěži. Problémem je i přístup 
některých hráčů, které by tým potřeboval a s kterými počítal, ale fotbal 
u nich zřejmě není na prvním místě. A tak se fotbalové „béčko“ krčí na 
posledním místě tabulky pouze s jednou jedinou výhrou. 

Pořadí Klub Z V R P S B
1 Nový Rychnov B 11 9 0 2 45:17 27
2 Žirov 11 9 0 2 38:15 27
3 Počátky 11 7 2 2 32:19 23
4 Hořepník 11 6 1 4 22:16 19
5 Horní Ves 11 6 0 5 32:29 18
6 A.F.C. Humpolec C 11 5 2 4 29:26 17
7 Želiv 11 5 2 4 30:28 17
8 Budíkov 11 5 0 6 22:25 15
9 Božejov 11 5 0 6 25:30 15
10 Košetice B. 11 3 1 7 21:34 10
11 Senožaty 11 1 0 10 12:40 3
12 Černovice B 11 1 0 10 10:39 3

Střelci: Jakub Filípek – 3, Lukáš Pěnka – 2, Pistulka, Jonák, Buček, Bíro, 
Hrnčíř – 1 

Umístění obou celků je tedy po podzimu jasnou motivací ke zlepšení 
pro jarní polovinu sezóny. Na jaro se fotbalisté začnou připravovat již od 
ledna na pravidelných trénincích i sehráním několika přátelských zápasů 
před zahájením jarní části sezóny.

Děkujeme tímto všem našim věrným fanouškům za podporu v uplynu-
lé části sezony. Nejen domácí zápasy, ale i duely například v Obratani či 
Kamenici měly díky vám všem skvělou atmosféru. Doufáme, že nám i na 
jaře zachováte přízeň, a již začátkem dubna se těšíme na shledanou při 
prvních jarních utkáních.

J. Pekař
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Silvestrovský výstup na Svidník 2018

Přáním krásného silvestrovského odpoledne byl zahájen již 41. ročník 
výstupu na vrch Svidník.

Přivítal nás sněhovou pokrývkou a příjemným počasím, občas vykouk-
lo i sluníčko. Výstupu se zúčastnilo přes 400 lidí nejen z Černovic, ale 
i z okolí. V kočárku přijel i nejmladší účastník, dvouměsíční Jiříček Va-
níček s rodiči.

Díky sponzorům - městu Černovice, p. Dundrovi, Sokolu Černovice 
a pionýrské skupině Svidník každý účastník dostal malé občerstvení (tra-
diční veselý čaj, sušenku a čokoládičku), prskavku a novoročenku, věno-
vanou 100. výročí vzniku republiky. Jejím autorem je p. J. Řeháček a prá-
vem mu náleží poděkování. Děkujeme p. R. Bušovi a p. J. Řeháčkovi za 
krásné melodie, které na vrcholu zazněly. Poděkování patří i M. Holubovi 
za ozvučení akce.

Půjčila jsem si krásná slova z novoročenky: „Ať mír dál zůstává s tou-
to krajinou“, s touto krajinou, která je naším domovem. Sto let je dlouhá 
doba, mnoho se toho změnilo.
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Važme si naší české země, je krásná a štědrá k nám všem.
Važme si přírody a každý sám za sebe denně udělejme něco pro její čis-
totu a krásu.

Nyní cituji z Krásné paní: „Platón ztotožňuje krásu a dobro, říká, že krásu 
sice vnímáme smysly, ale posuzuje ji duše“.

Kráse je jako láska.
Krása je tolerance, nadhled, trpělivost, odpouštění, dobrota vůči ostatním 
a soucit.
Krása je umět pochválit, poděkovat a radovat se. Máme ji ve svých ru-
kou.

Šťastný člověk je krásný člověk a tak vám přeji za všechny účastníky 
výstupu, abychom v tom novém roce nacházeli krásu ve svých srdcích, 
abychom byli šťastnými bytostmi této krásné planety Země.

Na počest 100. výročí vzniku naší republiky jsme si zazpívali naši a slo-
venskou hymnu.

Tak zase za rok na Svidníku.
S. Filipová

Pěvecký sbor Kamínek
z Kamenice nad Lipou

od ledna 2019 zahajuje novou sezónu
s nácvikem nových písní.

Hledáme do svých řad lidi,
kterým nestačí zazpívat si jenom doma,
ale rádi by přišli do většího kolektivu. 

Kontakt: Martin Štěpán,
tel.: 799 794 103

http://peveckysbor.hys.cz/
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Zprávičky z mateřské školičky

Vánoční čas v MŠ
Jak už to tak tradičně bývá, 5. prosince chodí městem Mikuláš. Nezapo-

mněl ani na děti v naší školce. Na pomoc si vzal čerty a anděla. Naštěstí 
máme ve školce převážně hodné děti, i když se občas nějací ti „zlobišáci“ 
najdou, a tak Mikuláš děti pochválil a odměnil sladkostmi. Děti ze 3. tří-
dy na oplátku Mikuláši, čertíkům a andílkovi řekly básničky, zazpívaly, 
zahrály krátkou pohádku a společně si se všemi zatančily. 

Čerti si nikoho do pekla neodnesli a tak hned druhý den jsme si mohli 
začít užívat čas adventu. V jednotlivých třídách se vyráběly vánoční ozdo-
by, přáníčka, svícínky, zvonečky, andílci… Děti se učily vánoční koledy 
a vyzkoušely si i péct vánoční cukroví. V 1. třídě se peklo linecké cukroví, 
ve 2. třídě koka placičky a ve 3. třídě vanilkové rohlíčky a perníčky.

Vánoční náladu jsme načerpali na všech výstavách, které se v Černovicích 
konaly. Již v listopadu na Dni otevřených dveří v Odborném učilišti a Praktic-
ké škole a v době adventu v Domově Kopretina, na výstavě výchovného ústa-
vu, která se konala na městském úřadu a na Jarmarku v základní škole.
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Vánoční přípravy vyvrcholily spo-
lečnou vánoční besídkou, která se ko-
nala 14. prosince. Děti se seznámily 
s několika zvyky, které se o vánocích 
dodržují, děti ze 3. třídy zazpívaly ko-
ledy a nedočkavě jsme čekali, zda nás 
navštíví Ježíšek a přinese dětem ně-
jaké dárky. Znenadání zazvonil zvo-
neček a pod stromečkem děti našly 
spoustu nových her, hraček a staveb-
nic. Při důkladném prozkoumává-
ní nových hraček děti mlsaly ovoce 
a vánoční cukroví, které napekly, i to 
donesené z domova.  Za M� Mgr. Kamila Pařízková
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European Trailer Systems s.r.o.
se sídlem v Kamenici nad Lipou

přijme: výrobní dělníky na HPP
 seřizovač/vedoucí směny
Nabízíme: 
• Nadstandardní 

o fi nanční ohodnocení
 včetně náborového příspěvku 5 000 Kč
o příspěvky zaměstnavatele na stravování, 

příspěvek na dojíždění/svoz do zaměstná-
ní atd.

o třináctý plat dle výsledků fi rmy (až 150 %)
• Moderní prostředí rozvíjející se výrobní spo-

lečnos, 
• Práci vhodnou pro muže i ženy
• Odměny za docházku

Možnost i jako přivýdělek pro zaměstnané 
či brigáda pro studenty 
V případě vašeho zájmu zasílejte své životopisy 
na e-mail marie.tumova@EdschaTS.com 
nebo volejte na: 565 422 418 (paní Tůmová)

í
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